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Stadsfullmäktige § 57 16.12.2024 
 

 

 

Konstituering av sammanträdet 
  
STF 16.12.2024 § 57    
 
      

 
Fullmäktiges sammanträde är beslutfört när minst två tredjedelar av ledamöterna 
är närvarande. 
 

Beslutsförslag: 
 
Ordföranden konstaterar vilka som är närvarande samt att sammanträdet är 
lagligen sammankallat och beslutfört. 
 
Fullmäktige väljer två protokolljusterare. 
 

Beslut: 
Ordföranden konstaterade de närvarande samt att sammanträdet var lagligt 
sammankallat och beslutfört. 
 
Fullmäktige valde ledamot Minna Aitola-Helkkula och ledamot Nina Colliander-
Nyman till protokolljusterare. 
 
Ordföranden konstaterade att efter behandlingen av ärendena på den egentliga 
föredragningslistan beslutar stadsfullmäktige om det ska ta ett extra ärende, som 
beretts på förhand, till behandling. 
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Allmänna förvaltningens anhållan om tilläggsanslag 
  
STF 16.12.2024 § 58    
 
109/02.02.00.01/2024    

 
Mer information: 
förvaltningsdirektören Hanna Ormio, tfn 040 637 3683 
specialsakkunnig i förvaltning Pilvi Kalliomaa, tfn 050 411 0202 
 
Inom allmänna förvaltningen finns i budgeten 2024 tre resultatområden som är 
bindande gentemot fullmäktige: stadsfullmäktige, stadsstyrelsen och 
stadsdirektören samt förvaltnings- och ekonomitjänsterna. 
 
Det bindande verksamhetsbidrag år 2024 för resultatområdet stadsstyrelsen och 
stadsdirektören är -1 282 707 euro. Efter social- och hälsovårdsreformen, det vill 
säga från och med början av år 2023 har kommunens andel av 
arbetsmarknadsstödet ingått i budgeten för resultatområdet stadsstyrelsen och 
stadsdirektören. Kommunerna finansierar en del av arbetsmarknadsstödet som 
betalas på basis av arbetslöshet. Kommunens andel av arbetsmarknadsstödet är 
större ju längre tid en person varit arbetslös. FPA fakturerar kommunerna i 
efterskott för det arbetsmarknadsstöd som betalats ut. I bokslutet 2023 var 
kostnaderna för arbetsmarknadsstödets kommunandel totalt 554 000 euro i 
Grankulla. 
 
För år 2024 har staden budgeterat 540 000 euro för arbetsmarknadsstödets 
kommunandel (kalkylmässigt 45 000 euro/månad). I den andra delårsrapporten 
år 2024 (stadsstyrelsen 30.9.2024 § 130) var uppskattningen att 
arbetsmarknadsstödets kommunandel kommer att överskrida budgeten med 
60 000 euro. FPA fakturerar kommunerna varje kalendermånad i efterskott för 
arbetsmarknadsstöd som betalats ut under den tid en person är arbetslös. I slutet 
av oktober hade FPA fakturerat Grankulla andelen för nio månader av 
arbetsmarknadsstödets kommunandel, alltså 436 000 euro (kalkylmässigt 
48 500 euro/månad). År 2023 var det kalkylmässiga utfallet 46 200 euro per 
månad. År 2024 har kommunandelen varierat varje månad mellan 41 000 och 
54 000 euro. Enligt Statistikcentralens arbetskraftsundersökning har 
sysselsättningsgraden sjunkit och arbetslösheten vuxit i hela landet under det 
tredje kvartalet 2024 jämfört med föregående år. Det här syns också inom 
Grankulla stad i att kostnaderna för skötsel av arbetslöshet är högre än förra året. 
 
Enligt de realiserade kostnaderna är uppskattningen att utfallet av 
arbetsmarknadsstödets kommunandel i slutet av år 2024 är cirka 600 000 euro. 
Därmed överskrider kostnaderna budgeten med 60 000 euro. 
 
År 2024 ingår dessutom kommunens andel av beskattningskostnaderna i 
budgeten för resultatområdet stadsstyrelsen och stadsdirektören. Såsom årets 
andra delårsrapport fastställde är uppskattningen att kommunens andel av 
beskattningskostnaderna överskrider det beräknade beloppet i budgeten med 
cirka 9 000 euro. 
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Stadsfullmäktige § 58 16.12.2024 
 

 

 

I fråga om de två andra resultatområdena inom allmänna förvaltningen är 
uppskattningen att stadsfullmäktige och förvaltnings- och ekonomitjänsterna 
håller sig till budgeten 2024. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige beviljar resultatområdet stadsstyrelsen och stadsdirektören inom 
allmänna förvaltningen ett tilläggsanslag på 70 000 euro för 
arbetsmarknadsstödets kommunandel och beskattningskostnadernas 
kommunandel. Dessutom konstaterar fullmäktige att tilläggsanslaget ändrar det 
bindande verksamhetsbidraget med motsvarande belopp. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
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Stadsfullmäktige § 59 16.12.2024 
 

 

 

Utträde ur samkommunen för Västra Nylands folkhögskola fr.om. 1.1.2026 
  
STF 16.12.2024 § 59    
 
618/00.04.01.00/2023    

 
Mer information: 
bildningsdirektör Mikael Flemmich, tfn 040 733 0264 
stadsjurist Lena Filipsson-Korento, tfn 050 354 0121 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Bakgrund 
 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola (VNF) är en svenskspråkig 
samkommun som äger och upprätthåller folkhögskolan. VNF erbjuder ettåriga 
studielinjer, som förbereder de studerande för såväl fortsatta studier som för 
arbetslivet. Dessutom erbjuder folkhögskolan kortkurser av olika slag. 
 
Till samkommunen hör enligt gällande grundavtal följande kommuner och städer: 

• Raseborg (56,26 %),  
• Kyrkslätt (12,5 %), 
• Hangö (9,38 %),  
• Ingå (9,38 %),  
• Grankulla (3,12 %),  
• Esbo (3,12 %),  
• Vanda (3,12 %) och  
• Sjundeå (3,12 %). 

 
Inom parentes respektive ägares andel i enlighet med grundavtalet. 
 
Svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik behandlade på sitt 
möte 29.11.2023 § 77 Grankulla stads utträde ur samkommunen för Västra 
Nylands folkhögskola och beslutade bordlägga ärendet tills dess att Västra 
Nylands folkhögskolas extra ägarmöte 12.12.2023 hållits. 
 
Stadsdirektören beslutade dock med sitt beslut 8.12.2023 § 65 ta upp ärendet till 
stadsstyrelsens behandling och stadsstyrelsen beslutade 11.12.2023 § 212 föreslå 
för fullmäktige att Grankulla stad utträder ur samkommunen för Västra Nylands 
Folkhögskola fr.o.m. 1.1.2025, ifall medlemsavgiften för 2024 stiger med över 10 
procent eller Grankulla blir tvungen att delta i finansieringen av investeringar. 
Stadsfullmäktige beslutade 18.12.2023 § 75 i enlighet med stadsstyrelsens 
förslag. 
 
Konstateras kan att Esbo stad fattade ett motsvarande beslut som Grankulla, 
medan Hangö, Kyrkslätt och Vanda beslutade utträda ur samkommunen. 
 
På VNF:s extraordinarie bolagsstämma 20.3.2024 godkändes den ändrade 
budgeten och man återgick till år 2023 nivå för medlemskommunernas 

https://kauniainen10se.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023385-10
https://kauniainen10se.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023385-10
https://kauniainen10se.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023426-6
https://kauniainen10se.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023428-11
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Stadsfullmäktige § 59 16.12.2024 
 

 

 

betalningsandelar, 80 000 euro. Dessutom konstaterades att folkhögskolan inte 
kommer att anhålla om kapital för investeringar av medlemskommunerna. 
 
Därmed kan man konstatera att de villkor stadsfullmäktige ställt för utträde ur 
samkommunen inte uppfyllts. I enlighet med 39 § i kommunallagen hör det till 
stadsstyrelsen att svara för beredningen och verkställigheten av fullmäktiges 
beslut. 
 
Grundavtalet och processen med förnyandet av det 
 
Efter besluten om utträde ur samkommunen höll VNF en samkommunsstämma 
där man bildade en arbetsgrupp bestående av tjänsteinnehavare från 
medlemskommunerna för att formulera ett nytt grundavtal. Grundavtalet 
godkändes av VNF:s styrelse 27.5.2024 och skickades till medlemskommunerna 
för godkännande 29.8.2024. Grundavtalet version 1 som bakgrundsmaterial. 
 
Den största förändringen i grundavtalet gäller kommunernas rösträtt vid 
samkommunsstämman. Enligt det nya grundavtalet har ingen enskild kommun 
absolut majoritet, utan rösterna fördelas enligt följande 

Raseborg 40 % 4 röster 
Ingå 30 % 3 röster 
Esbo 10 % 1 röst 
Grankulla 10 % 1 röst 
Sjundeå 10 % 1 röst 
Totalt 100 % 10 röster 

 
Då Raseborgs stadsstyrelse behandlade ärendet framkom att stadsstyrelsen inte 
var beredd att godkänna grundavtalet som sådant. Stadsstyrelsen beslutade 
7.10.2024 (§ 347) ge följande utlåtande om grundavtalet: 
- att skrivningen i § 3 vidhålls vid den ursprungliga formuleringen 

Samkommunens uppgift är att bedriva sådan folkhögskoleverksamhet som 
gällande lagstiftning om folkhögskolan möjliggör. Folkhögskolverksamheten 
får inte bedrivas i avsikt att uppnå ekonomisk fördel för samkommunens 
medlemskommuner. 

- att skrivningen i § 5 får tillägget; vid beslut med ekonomiska följder krävs 2/3 
majoritet för beslut. 

 
Sjundeå kommunfullmäktige hade då redan godkänt det nya grundavtalet 
(2.9.2024 § 59), liksom Ingå kommunfullmäktige (9.9.2024 § 36). 
 
I Esbo och Grankulla avbröts då beredningarna för godkännande av grundavtalet. 
Konstateras kan att Grankulla inte skulle varit berett att godkänna grundavtalet i 
och med att det inte uppfyllde kraven i 56 § kommunallagen. 
 
Esbo stadsstyrelse beslutade 28.10.2024 § 261 föreslå för fullmäktige att Esbo 
stad utträder ur Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola från och med 
1.1.2026. Esbo stadsfullmäktige beslöt vid sitt möte 18.11.2024 § 105 att Esbo 
stad utträder ur Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola från och med 
1.1.2026. 
 

https://espoo-sv.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20241269-10
https://espoo-sv.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=20241278-6
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Stadsfullmäktige § 59 16.12.2024 
 

 

 

I diskussionerna inom arbetsgruppen har framkommit att det råder oenighet 
beträffande båda de stadganden som Raseborg har krävt ändring i. Utkast till 
grundavtal version 2 som bakgrundsmaterial. Ingen representant i 
arbetsgruppen har i detta skede varit beredd att föra denna version vidare för 
godkännande. 
 
I och med att det för hållande av samkommunsstämma krävs närvaro av minst 
2/3 av medlemmarna och dessa ska företräda minst 2/3 av det sammanlagda 
röstetalet, kan samkommunsstämma inte hållas utan Raseborgs närvaro. Om 
man då ytterligare för beslutsfattande går med på Raseborgs krav, kan 
ekonomiska beslut inte fattas emot Raseborgs vilja, vilket samtidigt innebär att 
övriga medlemskommuners möjligheter att påverka beslutsfattande minskar 
radikalt. I praktiken ger detta Raseborg möjlighet att fortsättningsvis ensamt 
besluta om samkommunens ärenden, vilket var bakgrunden till missnöjet som 
föranledde beslut om utträde hos övriga medlemskommuner. Konstateras kan att 
formuleringen ”ekonomiska beslut” dessutom är svårtolkad. 
 
Arbetet med ett nytt grundavtal har nu avbrutits eftersom man inte kunnat 
komma överens om vissa bestämmelser i det, särskilt gällande stadgandet om 
rösträtten. Det gällande grundavtalet från 2009 skulle alltså vara i kraft år 2025 
även efter att 3 ägarkommuner lämnat samkommunen. 
 
Konstateras kan att grundavtalet borde ha ändrats redan för minst ett år sedan. 
Grankulla har i diskussionerna om nytt grundavtal fört fram att grundavtalet inte 
uppfyller kraven i 56 § i kommunallagen. Enligt ikraftträdelsestadgandet för 
lagändringen 419/2021 ska samkommunens grundavtal sättas i 
överensstämmelse med 56 § före utgången av år 2023. 
 
Risker med att Grankulla stannar kvar i samkommunen 
 
Eftersom samkommunen fr.o.m. 1.1.2025 har färre ägarkommuner än tidigare, 
stiger de kvarvarande ägarkommunernas ägarandel. Grankullas andel av 
grundkapitalet är ännu år 2024 3,12 % och efter Hangös, Kyrkslätts och Vandas 
utträde år 2025 4,16 %. I och med Esbo stads utträde stiger Grankullas andel 
ytterligare till 4,34 %. 
 
Enligt bokslutet för år 2023 är Grankullas andel av grundkapitalet i euro 21 
041,43 € (3,12%). (Grankullas andel av grundkapitalet var för ett antal år sedan 
12 773,43 €, men ägarkommunerna har bidragit till investeringar genom höjning 
av grundkapitalet under åren 2012, 2013 och 2015, varpå Grankullas ägarandel i 
euro stigit till nämnda 21 041,43 €.) 
 
Det är för tillfället oklart huruvida samkommunen kommer att återbetala åt de 
utträdande ägarkommunerna deras andel av grundkapitalet eller del därav. 
Förslaget till samkommunstämman torde dock vara att grundkapitalet inte 
kommer att återbetalas, pga de ekonomiska realiteterna hos VNF. Även om så 
skulle ske, är det inte sagt att de kvarvarande kommunerna skulle behöva öka sin 
andel av grundkapitalet i euro. Beslut om detta har inte fattats. 
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Stadsfullmäktige § 59 16.12.2024 
 

 

 

Däremot torde det finnas en stor risk för tilläggskostnader för de kvarvarande 
ägarkommunerna i synnerhet gällande driftskostnaderna, samt eventuella 
kommande renoverings- och investeringsbehov. Enligt grundkapitalet fastställs 
även en medlemskommuns ansvar för skulder och skyldigheter i förhållande till 
dess andel av grundkapitalet. 
 
I stadens utlåtande till samkommunens budget för 2025 och ekonomiplanen för 
2026–2027 (stadsstyrelsen 21.10.2024 § 144) konstaterades att det finns risk för 
samkommunens medlemskommuner att få tilläggskostnader utan att i samband 
med godkännande av budgeten veta hur stor kommunens andel i så fall kan bli. 
Skolan har en längre tid lidit av ett minskande studerandeunderlag och bristen på 
studerande, minskande intäkter samt minskande statsandelar medför att 
kvarstående medlemmar i samkommunen troligen kommer att vara tvungna att 
betala större andelar för att täcka samkommunens verksamhetunderskott. 
Statsandelarna har hittills varit ca 50 % av budgeten, en väldigt stor andel, och 
sjunker då studerandeantalet antagligen kommer att sjunka ytterligare. Därtill 
torde fastigheternas renoveringsbehov belasta samkommunens ekonomi 
ytterligare. 
 
I och med att Esbo utträder ur samkommunen skulle de kvarvarande 
medlemskommunerna vara Raseborg, Ingå, Grankulla och Sjundeå. Grankulla 
skulle då befinna sig geografiskt avsides i förhållande till de andra 
medlemskommunerna samt skolans verksamhetsställe i Karis. Folkhögskolan lider 
dessutom av ett sviktande studerandeantal. År 2023 hade skolan i snitt 0,5 
studerande med hemort Grankulla. En studerande från Grankulla kan även i 
fortsättningen studera vid VNF, oberoende av huruvida Grankulla är 
ägarkommun eller inte. 
 
Motsvarande argument för ett utträde har förts fram i beredningen till 
stadsfullmäktige 18.12.2023 § 75. 
 
Utträde ur samkommunen fr.o.m. 1.1.2026 
 
På basis av ovanstående utmaningar för samkommunen, samarbetssvårigheterna 
mellan samkommunens medlemmar och Grankullas position i synnerhet ifall 
även Esbo utträder ur samkommunen, föreslås att Grankulla utträder ur 
samkommunen för Västra Nylands folkhögskola fr.o.m. 1.1.2026. 
 
Enligt 62 § i kommunallagen sker utträde vid utgången av ett kalenderår, sedan 
medlemskommunen har anmält utträdet minst ett år tidigare. Enligt grundavtalet 
betalas till kommunen vid utträde genom beslut av samkommunsstämman 
kommunens andel av grundkapitalet eller en del därav. Ersättningen för 
grundkapitalsandelen betalas under 10 år. 
 
Av tidtabellsmässiga och ekonomiska skäl föreslås att beslut om utträde 
behandlas i stadsfullmäktige 16.12.2024. 
 
Svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik behandlade ärendet 
6.11.2024 (§ 60). Åt utskottet föreslogs att utskottet för vidare ett förslag om 
utträde urs amkommunen för Västra Nylands Folkhögskola fr.o.m. 1.1.2026. 

https://kauniainen10se.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2024530-11
https://kauniainen10se.oncloudos.com/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2023428-11
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Svenska utskottet beslöt dock att istället meddela att utskottet inte kan omfatta 
det nya förslaget till grundavtal, eftersom det innebär ökande kostnader för 
Grankulla. 
 
I diskussioner med de andra ägarkommunernas representanter har det 
framkommit att dessa inte är beredda att godkänna att Grankullas ägarandel inte 
skulle ändra då samkommunens ägarkommuner minskar. 
 
Det är i sig beklagligt att man inte kan komma överens om ett nytt grundavtal. 
Samtidigt är det en tydlig indikation på ägarkommunernas olika syn på skötseln 
av samkommunen. Grankulla är dessutom geografiskt avsides i förhållande till de 
andra medlemskommunerna samt skolans verksamhetsställe i Karis, vilket gör att 
prioriteringar och intressen kan avvika från de andra ägarkommunerna. Detta i 
kombination med stadens ringa möjligheter till inflytande i fortsättningen gör att 
man kraftigt kan ifrågasätta varför staden ska fortsätta vara med och finansiera 
samkommunens verksamhet. Då man dessutom beaktar det att ytterst få 
studerande från Grankulla under de senaste åren har valt att studera vid 
folkhögskolan, kan man anse att det inte finns någon orsak för staden att mera 
vara kvar som ägarkommun i samkommunen. 
 
De studerandes position påverkas inte av ett utträde ur samkommunen. En 
studerande från Grankulla kan även i fortsättningen studera vid VNF, oberoende 
av huruvida Grankulla är ägarkommun eller inte. 
 
Med beaktande av allt ovanstående föreslås att staden besluter utträda ur 
samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola från och med 1.1.2026. 
 
Stadsdirektören föreslog därmed för stadsstyrelsen att stadsstyrelsen skulle 
konstatera att förutsättning för utträde ur samkommunen för Västra Nylands 
folkhögskola inte föreligger från och med 1.1.2025, samt föreslå för fullmäktige 
utträde ur samkommunen fr.o.m. 1.1.2026. 
 
Stadsstyrelsen beslöt dock vid sitt möte 9.12.2024 efter omröstning (3–3, 
ordförandes röst avgörande) godkänna motförslaget att stadsstyrelsen 
konstaterar att förutsättning för utträde ur samkommunen för Västra Nylands 
folkhögskola inte föreligger från och med 1.1.2025, samt föreslår för fullmäktige 
att Grankulla stad fortsättningsvis är medlem av samkommunen för Västra 
Nylands Folkhögskola förutsatt att stadens absoluta kostnader inte ökar. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige besluter att Grankulla stad fortsättningsvis är medlem av 
samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola förutsatt att stadens absoluta 
kostnader inte ökar. 
.......... 
 
Under diskussionen gjorde ledamot Taisto Miettinen ett motförslag 3.1 med 
följande innehåll: 
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”3.1 Utträde (Miettinen Taisto) 
 
Grankulla stad beslutar att utträda ur samkommunen för Västra Nylands 
Folkhögskola från och med 1.1.2026.” 
 
Ledamot Miettinens motförslag 3.1 understöddes av följande ledamöter: 
Salminen Mikko J. 
Häyrinen-Immonen Ritva 
Wahlstedt Virva 
Rintamäki-Ovaska Tiina 
Suvi Kiesiläinen  
Tuohioja Pauli 
Huttunen Jarkko 
Palojoki Risto 
 
Eftersom ingen enhällighet kunde uppnås i ärendet, måste en omröstning 
förrättas. Ordförandens omröstningsförslag om att de som understöder 
stadsstyrelsens grundförslag röstar JA och de som understöder Miettinens 
motförslag 3.1 röstar NEJ godkändes enhälligt. 
 
Av tekniska skäl avgav ledamot Binga Tupamäki sin röst muntligt och 
mötessekreteraren antecknade den i omröstningssystemet. 
 
I den förrättade omröstningen röstade 16 JA och 19 NEJ. Således godkändes 
ledamot Miettinens motförslag 3.1. 
 
Siffran som nämns i protokollet syftar på numreringen i det digitala 
mötessystemet. Hur ledamöterna röstade framgår av den bifogade 
omröstningsrapporten. 
 

Beslut: 
Fullmäktige beslutade att Grankulla stad från och med 1.1.2026 ska utträda ur 
samkommunen för Västra Nylands Folkhögskola. 
 

Bilagor: 
Omröstningsrapport 

 
Bakgrundsmaterial: 

Västra Nylands folkhögskolas grundavtal med ändringar, version 1  
Västra Nylands folkhögskolas grundavtal med ändringar, version 2 
 

Distribution: 
Samkommunen för Västra Nylands folkhögskola 
Medlemskommunerna 
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Redogörelser för bindningar 
  
STF 16.12.2024 § 60    
 
988/00.03.04/2021    

 
Mer information: 
revisionsutskottets ordförande Tuula Lehmuskoski, tfn 040 733 1109 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Enligt 121 § i kommunallagen ska revisionsutskottet övervaka att skyldigheten 
enligt 84 § att redogöra för bindningar iakttas samt tillkännage redogörelserna 
för fullmäktige. 
 
Revisionsutskottet har behandlat redogörelser för bindningar och ändringar i 
dem som kommit in samt beslutat att uppgifterna förs in i registret över 
bindningar och registeruppgifterna publiceras på stadens webbplats. 
 
Registret över bindningar finns på stadens webbplats. 
 

Revisionsutskottet: 
 
Fullmäktige antecknar registret över bindningar för kännedom. 
 

Beslut: 
Antecknades för kännedom. 

https://www.kauniainen.fi/sv/staden-och-beslutsfattande/beslutsfattande/redogorelser-for-bindningar/
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Svar på fullmäktigemotion om inledande av grundläggande konstundervisning i musik, det vill säga 
musiklekisverksamhet, i kommunala daghems lokaler i Grankulla som en del av den övriga 
småbarnspedagogiska verksamheteten 
  
STF 16.12.2024 § 61    
 
142/00.02.10.00/2024    

 
Mer information: 
chefen för småbarnspedagogik Annika Hiitola, tfn 050 341 6269 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Fullmäktigemotionen om inledande av grundläggande konstundervisning i musik, 
det vill säga musiklekisverksamhet, i kommunala daghems lokaler i Grankulla som 
en del av den övriga småbarnspedagogiska verksamheteten har mottagits 
18.3.2024. Fullmäktigemotionen finns som bakgrundsmaterial. 
 
År 2017 utredde Utbildningsstyrelsen på begäran av biträdande 
justitieombudsmannen hur olika kommuner genomför grundläggande 
konstundervisning inom småbarnspedagogiken. Begäran om utredning 
initierades efter ett klagomål som riktade kritik mot en avgiftsbelagd 
musiklekskola, det vill säga musiklekis, i Esbo. 
 
Enligt biträdande justitieombudsmannen ”är det minst problematiska alternativet 
att anordnare av småbarnspedagogik samarbetar med anordnare av 
grundläggande konstundervisning, och att verksamheten integreras i den 
allmänna småbarnspedagogiken.” 
 

”Om annan avgiftsbelagd verksamhet ordnas i samband med 
småbarnspedagogiken, ska man enligt biträdande justitieombudsmannen 
säkerställa att verksamheten inte hindrar eller stör uppnåendet av målen för 
småbarnspedagogiken. Verksamheten får inte heller kränka rätten till 
småbarnspedagogik för de barn som inte deltar i den extra verksamheten. 
Detta bör beaktas bland annat i användningen av daghemmets lokaler.” 
 
”Biträdande justitieombudsmannen betonade också vikten av att innehållet, 
karaktären och ansvarsfördelningen för den extra verksamheten på 
daghemmet är tydliga för alla inblandade. Det är motiverat att verksamheten 
tydligt avgränsas till en egen helhet. Vid avgiftsbelagd verksamhet som ordnas 
i samband med småbarnspedagogiken måste det också på olika sätt 
säkerställas att barnet kan delta i verksamheten utan att deltagaravgiften 
utgör ett hinder för deltagandet.” 

 
Inom småbarnspedagogiken erbjuder pedagogiskt kompetenta yrkespersoner 
barnen dagligen aktiviteter som är noggrant planerade och genomförda och som 
tillgodoser barnens behov. Att ordna avgiftsbelagd verksamhet för en del av 
barnen som deltar i småbarnspedagogiken under ordinarie verksamhetstid 
försvårar planeringen och genomförandet av den grundläggande verksamheten 
och riskerar att skapa ojämlikhet bland barnen, till exempel baserat på 
vårdnadshavarnas betalningsförmåga eller intresse. Dessa missförhållanden 
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kunde undvikas om avgiftsbelagd verksamhet i stället anordnades för alla barn 
inom småbarnspedagogiken och finansierades av kommunen eller en annan 
aktör. 
 
Att integrera musikhobbyn som en del i verksamhetsdagen inom 
småbarnspedagogiken kunde underlätta vardagen för musikintresserade familjer 
genom att minska tiden som går åt till transporter. Med tanke på 
likabehandlingen av kommuninvånarna kan dock en specifik hobby, såsom 
grundläggande konstundervisning i musik som nämns i motionen, inte prioriteras 
framför andra. Om den kommunala småbarnspedagogiken öppnas för extern 
hobbyverksamhet, bör samma möjlighet ges för andra hobbyer, såsom bildkonst, 
motion, idrott, dans, drama, vetenskap, språkklubbar och så vidare. 
 
Olika hobbyer i småbarnspedagogikens lokaler kräver ofta olika material och 
utrustning som måste transporteras. I planeringen av daghemslokalerna har det 
inte reserverats utrymmen för förvaring av sådant material som tillhör externa 
aktörer. Därför finns det begränsade möjligheter att förvara hobbyredskap, 
oavsett om verksamheten bedrivs under verksamhetsdagarna inom 
småbarnspedagogiken eller efter dem till exempel under kvällstid. 
 
Hobbyer kan erbjudas i samband med småbarnspedagogiken så att de är 
tillgängliga för alla barn, utan att familjerna belastas med extra avgifter. I 
praktiken innebär detta att kommunen ska anvisa medel för verksamheten av 
sina anslag, och att verksamheten ska vara öppen för alla barn. Det bör skapas 
kriterier för verksamhetens kvalitet och omfattning, och i praktiken bör 
verksamheten konkurrensutsättas. 
 
Med hänsyn till den nuvarande ekonomiska situationen är det dock inte 
motiverat att skapa nya kommunala tjänster som medför extra kostnader och 
som överskrider de lagstadgade tjänsterna. Daghemslokaler kan hyras ut enligt 
stadens gällande principer för uthyrning (Stadsstyrelsen 14.8.2023 § 128), vilket 
säkerställer jämlika villkor för alla aktörer. Om den avgiftsbelagda verksamheten 
sker utanför verksamhetstiderna för småbarnspedagogiken, exempelvis under 
kvällstid, undviks ojämlik behandling av kunderna. 
 
Finska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik behandlade motionen 
21.8.2024 § 41. Utskottet beslutade återremittera ärendet för beredning. 
 
Efter återremitteringen har bildningssektorn utrett storleken av eventuella extra 
kostnader som följer av att den föreslagna verksamhetsformen införs. 
Bildningssektorn har också bett om en preliminär kostnadskalkyl av det lokala 
musikinstitutet Grankulla musikinstitut. 
 
Av utredningen framgår att sådan omfattande grundläggande konstundervisning i 
musik som avses i fullmäktigemotionen och som bedrivs med kommunen 
egentligen inte finns annanstans i Finland, med undantag för en samkommun i 
Norra Österbotten. Vissa privata daghem, såsom enheten Ankkalampi Duckies i 
Grankulla, erbjuder grundläggande konstundervisning i musik som en del av 
daghemsdagen i samarbete med musikinstitutet. 
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Som ett exempel utredde bildningssektorn kostnaderna för att erbjuda 
musiklekskola åt 5- och 6-åringar inom stadens småbarnspedagogik och åt barn 
inom småbarnspedagogiken som fyllt 3 år. I utredningen har lektionstiden 
fastställts till 45 minuter och undervisningsgruppens maximistorlek till 8–12 barn, 
beroende på till exempel barnens stödbehov. Musikinstitutet skulle stå för 
instrumenten och andra redskap som används i undervisningen. 
 
Det uppskattade priset för 5- och 6-åringarna är 53 300 euro/läsår och för alla 
barn över 3 år 91 200 euro/läsår. Med hänsyn till den nuvarande ekonomiska 
situationen är det dock inte motiverat att skapa nya kommunala tjänster som 
medför extra kostnader och som överskrider de lagstadgade tjänsterna. 
 
Finska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik behandlade svaret på 
fullmäktigemotionen på nytt 25.9.2024 § 54, och beslutade föreslå för 
stadsstyrelsen att stadsstyrelsen ger det ovan nämnda som svar på 
fullmäktigemotionen som lämnats in 18.3.2024 och konstaterar att ärendet är 
slutbehandlat. 
 
Svenska utskottet för undervisning och småbarnspedagogik behandlade svaret på 
fullmäktigemotionen 2.10.2024 § 45, och beslutade föreslå för stadsstyrelsen att 
stadsstyrelsen ger det ovan nämnda som svar på fullmäktigemotionen som 
lämnats in 18.3.2024 och konstaterar att ärendet är slutbehandlat. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige antecknar för kännedom det ovan nämnda som svar på 
fullmäktigemotionen som lämnats in 18.3.2024 och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
.......... 
 
Under diskussionen gjorde ledamot Ritva Häyrinen-Immonen ett 
remitteringsförslag 5.1 som understöddes av ledamot Pauli Tuohijoki: 
 
”5.1 Remittering (Häyrinen-Immonen Ritva) 
 
Jag föreslår att ärendet remitteras till beredning.” 
 
Eftersom ingen enhällighet kunde uppnås i ärendet, måste en omröstning 
förrättas. Ordförandens förslag om att de som understöder fortsatt behandling 
röstar JA och de som understöder remittering av ärendet röstar NEJ godkändes. 
 
Av tekniska skäl avgav ledamot Binga Tupamäki sin röst muntligt och 
mötessekreteraren antecknade den i omröstningssystemet. 
 
I den förrättade omröstningen röstade 27 JA och 6 NEJ. 2 röstade blankt. Därmed 
fortsatte behandlingen av ärendet. 
 
Siffran som nämns i protokollet syftar på numreringen i det digitala 
mötessystemet. Hur ledamöterna röstade framgår av den bifogade 
omröstningsrapporten. 
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Beslut: 

Beslutsförslaget godkändes. 
 

Bilagor: 
Omröstningsrapport 

 
Bakgrundsmaterial: 

Fullmäktigemotion  



 
GRANKULLA STAD 
Stadsfullmäktige 

PROTOKOLL 7/2024 18 

 
Stadsfullmäktige § 62 16.12.2024 
 

 

 

Svar på fullmäktigemotion om främjande av gemensamma avfalls-/återvinningsstationer på privata fastigheter 
  
STF 16.12.2024 § 62    
 
280/00.02.10.00/2024    

 
Mer information: 
miljöchef Anna-Lena Granlund-Blomfelt, tfn 050 323 6269 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Fullmäktigeledamoten Salminen lade fram en motion (bakgrundsmaterial) vid 
stadsfullmäktiges sammanträde 20.5.2024. I motionen föreslås att staden ska ge 
råd och uppmuntra grannhus, fastigheter och bostadsaktiebolag att bygga 
gemensamma avfallsskjul för att förbättra återvinningen av avfall och för att 
minska utsläpp av växthusgaser samt buller. Dessutom föreslås i motionen att 
staden ska utarbeta ett informationspaket om sådana lösningar och komma med 
konkreta förslag på hur bostadsaktiebolagen kan genomföra dem. 
 
Användning av gemensamma avfallskärl (samanvändning) 
 
Enligt 7 § i föreskrifterna om avfallshanteringen i huvudstadsregionen och i 
Kyrkslätt kan innehavarna till fastigheter som ligger nära varandra avtala om att 
för ett eller flera avfallsslag använda ett eller flera gemensamma insamlingskärl 
och en gemensam placeringsplats (t.ex. avfallsskjul). Innehavarna till samtliga 
fastigheter som använder de gemensamma insamlingskärlen och den 
gemensamma placeringsplatsen ska vara parter i avtalet om samanvändning. 
Avtalet om samanvändning är alltså frivilligt och varken 
avfallshanteringsmyndigheten eller staden kan ålägga fastighetsägarna att ingå 
ett sådant. 
 
Avfallskärl samanvänds redan i huvudstadsregionen och i Grankulla. 
Samanvändning innebär alltid att man ingår ett avtal med HRM där avtalsparter 
är huvudparten och sekundära parter. I allmänhet är huvudparten HRM:s 
kontaktperson och avfallskärl som används gemensamt placeras på huvudpartens 
gård. Avtalet om samanvändning görs i huvudpartens namn. Endast huvudparten 
har rätt att ändra innehållet i tjänsten när det gäller tömningsrytmen, storleken 
på kärlen, avfallsslagen och beställningen av extra tömningar.  
 
Helsingforsregionens miljötjänster (HRM) kan förbjuda samanvändningen om det 
finns grundad anledning i anslutning till ordnandet av avfallshanteringen.  
 
Om det är fråga om samanvändning av en kompostbehållare, ska användarna 
sinsemellan komma överens om användningen och göra en 
komposteringsanmälan till HRM, inte ett avtal om samanvändning. Ansvarig 
person är den på vars gård komposten placeras. Den ansvariga personen är 
kontaktperson mellan avtalsparterna och HRM. Personen gör en 
komposteringsanmälan till HRM där hen meddelar de deltagande fastigheternas 
avfallsservicenummer. Den ansvariga personen ska göra komposteringsanmälan 
inom två månader från det att komposteringen inleddes. 
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Placering av avfallskärlen 
 
Avfallskärlen som används gemensamt ska i första hand placeras på ett område 
som innehas av de fastigheter som deltar i samanvändningen. Om placering av 
gemensamma avfallskärl på allmänna områden eller annars på ett område som 
en tredje part besitter ska avtalas separat med innehavaren av placeringsplatsen. 
 
Anvisningarna om samanvändning av avfallskärl finns på HRM:s webbplats 
www.hsy.fi > Avfall och återvinning > Avfallstjänster för fastigheter > 
Samanvändning av avfallskärl. 
 
Stadens roll 
 
Staden deltar inte i arrangemangen för avfallshanteringen på privata fastigheter. 
Den uppmuntrar dock fastigheterna att använda gemensamma avfallskärl och 
försöker från fall till fall bidra till att de tas i bruk. Användningen av gemensamma 
avfallskärl stöder målen för cirkulär ekonomi i staden och i hela Finland. Finland 
har förbundit sig att återvinna minst 55 procent av kommunalt avfall före år 2025 
och öka återvinningsgraden till 60 procent före år 2030. Att minska blandavfallet 
och öka återvinningsgraden är också centrala mål i stadens resurssmarta 
färdplan. År 2023 var återvinningsgraden av kommunalt avfall i 
huvudstadsregionen och i Kyrkslätt 45 procent. I Grankulla var 
återvinningsgraden 50 procent samma år. Mer information om avfallsmängderna 
och återvinningsgraderna finns bakom den här länken på HRM:s webbplats. 
 
I första hand ska gemensamma avfallskärl placeras på de deltagande 
fastigheternas områden. Om det här inte är möjligt och man vill placera 
gemensamma avfallskärl till exempel delvis på stadens allmänna eller andra 
områden, ska den ansvariga personen kontakta stadens markanvändningsenhet 
som ansvarar för användningen av stadens markområden. I situationer då staden 
hyr ut placeringsområden eller annars har kommit överens om placering av 
gemensamma avfallskärl på stadens områden, är den ansvariga personen för 
fastigheterna ändå den som ingår avtalet med HRM. 
 
Gemensamma avfallskärl eller avfallsskjul får inte placeras på gatuområden och 
de får inte försämra områdets miljö- och kulturvärden, störa trafiken eller 
underhållet på området eller försämra sikten. Planeringen ska också beakta hur 
gemensamma kärl och skjul påverkar placeringen av plogad snö. På området ska 
det finnas tillräckligt med plats för snön.  
 
Placeringen av gemensamma avfallskärl samt ett eventuellt behov för tillstånd att 
bygga ett avfallsskjul ska utredas hos stadens byggnadstillsyn. Enligt den gällande 
byggnadsordningen kräver ett skjul i princip tillstånd. I och med den nya 
bygglagen och den nya/reviderade byggnadsordningen (1.1.2025) kräver ett skjul 
som är mindre än 50 m² inte tillstånd.  
 
Vid placeringen och skötseln av gemensamma avfallskärl och avfallsskjul ska man 
annars följa det som står i föreskrifterna om avfallshanteringen i 
huvudstadsregionen och i Kyrkslätt, i stadens byggnadsordning och i detaljplanen 
för området. 

https://www.hsy.fi/sv/miljoinformation/cirkular-ekonomi/avfallsmangd-och-atervinningsgrad/
https://www.hsy.fi/sv/miljoinformation/cirkular-ekonomi/avfallsmangd-och-atervinningsgrad/
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Information 
 
HRM har huvudansvaret för att informera om samanvändning av avfallskärl 
mellan fastigheter samt avtal om samanvändning. Miljöenheten ska ändå utifrån 
de ovan nämnda frågorna samla ett informationspaket för invånarna på stadens 
webbplats (Boende och miljö). Miljöenheten informerar också om 
informationspaketet i stadens andra kommunikationskanaler och i lokaltidningen 
Kaunis Grani. Avsikten är att publicera informationspaketet på webbplatsen ännu 
i år. 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige antecknar för kännedom det ovan nämnda som svar på 
fullmäktigemotionen om främjande av gemensamma avfalls-
/återvinningsstationer på privata fastigheter som lämnats in 20.5.2024 och 
konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
 

Bakgrundsmaterial: 
Fullmäktigemotion  
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Svar på fullmäktigemotion om att minska växthusgasutsläppen genom restaurering av kärr 
  
STF 16.12.2024 § 63    
 
569/00.02.10.00/2024    

 
Mer information: 
miljöchefen Anna-Lena Granlund-Blomfelt, tfn 050 323 6269 
miljöexperten Helena Suomela, tfn 040 169 9605 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Fullmäktigeledamoten Salminen framförde under stadsfullmäktiges 
sammanträde 11.11.2024 en motion (bakgrundsmaterial) där det föreslås att 
Grankulla stad restaurerar Kasabergets och Stormossens områden för att minska 
växthusgasutsläppen och öka naturens mångfald. I motionen föreslås att 
restaureringen sker med frivilliga krafter så att avloppsdikena i området täpps till 
manuellt med stenar före snön smälter våren 2025.  
 
Stormossen 
 
Stormossens område skapar tillsammans med Kasabergets skog det största 
sammanhängande skogsområdet i Grankulla. Hela Stormossens område omfattar 
grovt uppskattat cirka 15 hektar. Gamla flygbilder påvisar att kärret utdikats 
redan på 1940-talet och enligt lokal litteratur har man en gång i tiden tagit upp 
torv i området. Numera äger Grankulla stad hela området som klassas som 
närrekreationsområde enligt detaljplanen för området (Ak 152) som godkänts 
1997. Trädbeståndet i området vårdas enligt Grankulla stads naturvårdsplan 
2022–2031 (samhällstekniska utskottet 21/88 §). Enligt naturvårdsplanen var den 
uppskattade virkesvolymen i området cirka 2 750 kubikmeter år 2022. 
 
Som bakgrundsmaterial finns en tidsserie med flygbilder som visar 
skogsområdets utveckling och ett kartutdrag som visar Stormossens skogsfigurer. 
 
Förordningen om restaurering av natur och Grankulla 
 
För tillfället bereds det nationella genomförandet av EU:s förordning om 
restaurering av natur, vilken trädde i kraft 18.8.2024. För att verkställa 
förordningen ska Finland göra upp en nationell restaureringsplan där bland annat 
metoderna för att uppnå målen i förordningen fastställs. Den nationella 
restaureringsplanen ska vara klar inom två år från att förordningen har trätt i 
kraft. 
 
Förordningen om restaurering av natur gäller 63 kommuner i Finland, varav 
Grankulla är en. I Grankulla stad finns det få restaureringsobjekt och möjligheter 
att restaurera och därför ska Stormossen ses som ett potentiellt område för 
restaurering. Uppdateringen av stadens resurssmarta färdplan har kommit in i 
slutskedet och i fortsättningen är strävan att färdplanen inbegriper allt fler mål 
som ansluter till biologisk mångfald. Den föreslagna restaureringsåtgärden stöder 
därmed både nuvarande och framtida mål i färdplanen. 
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I motionen framställs mycket rätlinjigt hur uppgiften ska åtas utan närmare 
granskning av ärendet. I svaret redogör vi dock att ärendet har flera aspekter som 
måste utredas på förhand. Utifrån utredningarna kan vi sedan uppskatta bland 
annat projektets reella verkningar, behov av tillstånd och kostnader. Alla 
restaureringsåtgärder ska planeras och dokumenteras särskilt väl för att staden i 
framtiden ska kunna verifiera dem officiellt. 
 
Tidtabell 
 
Utredningen av en eventuell restaurering av Stormossen och planeringsarbetet 
bör inkluderas som en åtgärd i samhällstekniska sektorns utsläppsminskande 
program. För samhällstekniska sektorns resultatområden finns ändå inget 
reserverat anslag för utredningen och planeringsarbetet i fråga i budgeten 2025. 
 
Enligt uppgifter från NTM-centralen i Nyland är det möjligt att Kommun- och 
Organisation-Helmi öppnar ansökan om bidrag igen hösten 2025. Programmet 
stöder kommuner och organisationer i projekt som främjar biologisk mångfald 
och förbättrar livsmiljöer. I det sammanhanget är det även möjligt att ansöka om 
bidrag för att utreda och planera en eventuell restaurering av Stormossen. 
 
Därmed föreslår vi att den här frågan lyfts till en åtgärd i samhällstekniska 
sektorns utsläppsminskande program år 2026. Då har även sammanställandet av 
den nationella restaureringsplanen framskridit och kommunerna har eventuellt 
preliminär information om de planenliga förpliktelser som åläggs kommunen i 
och med den här processen. 
 
Planering av restaureringsprojektet 
 
Planeringen ska omfatta en noggrann bedömning av eventuella 
restaureringsåtgärders inverkan på miljön och naturen samt säkerställa att 
åtgärderna är tekniskt möjliga att verkställa på området. Enligt uppgifter som 
miljöenheten har fått av NTM-centralen i Nyland ska en restaureringsplan 
åtminstone inbegripa följande information: 
 
• En eventuell avverkningsplan per figur och i den  

o en bedömning av huruvida planen är möjlig att verkställa 
o mängden trädbestånd som ska avverkas per figur (procentandel av 

det nuvarande trädbeståndet, hurdana träd får stå kvar hur och var, 
avverkningsmetod) 

o preliminära körrutter och lagerplatser för de avverkade träden 
o tidpunkten för skogsarbeten (är vinterförhållanden ett krav) 

 
• Plan för tilltäppning av dikena avseende hela dikesnätverket med följande 

innehåll: 
o utredning om huruvida det finns tillräckligt med dikesmark 
o platser för eventuella fördämningar och deras struktur 
o information om hur problem med vattendränkning ska förebyggas 
o preliminär röjningsplan för dikena, arbetsmetod och bedömning av 

mängden träd som ansluter till arbetet 
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• Utredning om gamla dikesfåror eller särskilda sänkor som vattnet ska styras 

till 
 

• Natur- och miljöutredningar 
o växtlighetstyper och naturvärden i kärrområdet 
o utrotningshotade arter i området och hur de tas hänsyn till 
o områdets små vattendrag (bäckar, rännilar, små dammar) och 

avloppsdikenas naturvärden utanför området 
• Riskbedömning 

o finns det riskplatser på området, fara för att områden blir 
vattendränkta (till exempel granntomter, motionsleder på 
Kasabergets område) eller risker som hänför sig till verkställandet 

o riskplatser vad gäller utrotningshotade djur 
 
Eventuellt behov av tillstånd för restaureringen 
 
I allmänhet är det inte nödvändigt att ansöka om tillstånd i enlighet med 
vattenlagen av regionförvaltningsverket eller NTM-centralen för restaurering av 
kärr, ifall inte områdets naturliga vattenfåror eller andra småvatten (såsom källor 
eller tjärnar) ska omformas. I nuläget har staden inte mer ingående information 
om naturtillståndet hos de små vattendragen på Stormossen. Den här 
informationen blir tillgänglig år 2025 när en stadsomfattande utredning av 
småvattnen genomförs. När åtgärderna sker på stadens mark och det är 
bekräftat att restaureringen inte orsakar att omgivande fastigheter blir 
vattendränkta behövs heller inga andra tillstånd i enlighet med vattenlagen. 
 
Om träd avverkas på kärret i samband med restaureringen behöver åtgärden ett 
tillstånd för miljöåtgärder enligt 128 § i markanvändnings- och bygglagen (från 
och med 1.1.2025 53 § i bygglagen). Det här beror på att området ingår i ett 
detaljplanerat område. Genom ett beviljat tillstånd för miljöåtgärder försvinner 
samtidigt eventuellt skyldigheten att förnya skogen enligt 5 a § i skogslagen. 
 
I princip är det stadens miljöskyddsmyndighet, alltså samhällstekniska utskottet, 
som fattar ett beslut om att faktiskt inleda ett restaureringsprojekt. I det fall ger 
staden i enlighet med förvaltningslagen de berörda parterna (granntomterna) 
möjlighet att uttrycka sin åsikt i frågan innan ett avgörande träffas i ärendet. 
Beslutet, restaureringsplanen och slutrapporten om verkställandet skulle fungera 
som ett officiellt dokument med tanke på den kommande nationella 
restaureringsplanen. 
 
Allmänt om restaurering av kärr och växthusgasutsläpp 
 
Kärren är en av våra livsmiljöer som försämrats allra mest och arterna fortsätter 
att minska där. Ungefär hälften av kärrens naturtyper är hotade i hela vårt land. 
Den väsentligaste orsaken till att kärren är hotade är skogsdikningen: Över 
hälften av all kärrareal i Finland har utdikats för skogsodling. Ny utdikning 
genomförs i praktiken inte längre, men kärren fortsätter att torka. 
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Orörda kärr binder och lagrar betydande mängder kol. Väl genomförd 
restaurering av utdikade kärr återställer den naturliga vattenhushållningen och 
växtligheten i kärren, vilket gör dem till de effektivaste kolsänkorna. Dessutom 
minskar restaurering avrinningen av näringsämnen som orsakar övergödning från 
kärren till vattendrag och jämnar ut översvämningar. Kärren har en viktig roll 
inom kolbindning och koldioxidlagring och i Finland är restaureringen av kärr en 
central miljöåtgärd. Kolet som samlas i torv inberäknas ändå inte som en 
kolsänka i inventeringen av växthusgaser på områden i naturtillstånd. 
Gemensamt fastställda bestämmelser definierar vad som räknas som utsläpp och 
kolsänka och hur dessa rapporteras. Markanvändningen, ändringar i 
markanvändningen och skogsbruket, det vill säga markanvändningssektorn 
(LULUCF) som också kärren ingår i är en av de utsläppssektorer som ska 
rapporteras om på nationell nivå. 
 
Hur restaureringen av kärr inverkar på den biologiska mångfalden, klimatet och 
vattendragen varierar beroende på kärrets egenskaper, särskilt näringshalten och 
sankheten har betydelse. I undersökningen av effekterna på vattendrag och 
särskilt klimatpåverkan framhävs också skillnaderna mellan effekterna på kort 
och lång sikt och motstridigheter som finns mellan dem. Men i anslutning till 
kompensation av klimatpåverkan är kärr ändå en komplex livsmiljötyp. Det är 
endast möjligt att göra en grov bedömning av vilken klimatpåverkan 
restaureringen av ett enskilt kärr har. 
 
Ett tema som varit gemensamt i den senaste debatten om restaurering av kärr är 
att restaureringen kan fungera som en metod för ekologisk kompensation. Grovt 
sett kan kompensationerna delas in i sådana som genomgripande tar hänsyn till 
ekosystemen och sådana som ersätter ett visst element eller en viss funktion i 
ekosystemet. Kompensation av klimatpåverkan torde vara den vanligaste typen i 
fråga om kompensation som fokuserar på en funktion eller en egenskap i ett 
ekosystem, det här gäller även kärr. 
 
Från ett mer helhetsbetonat ekologiskt kompensationsperspektiv lämpar sig kärr 
väl som kompensationsobjekt: De behövliga restaureringsmetoderna är relativt 
enkla, säkra och kostnadseffektiva. Ekosystemet börjar återhämta sig rätt fort 
efter restaureringsåtgärderna både när det gäller strukturen och funktionaliteten 
(till exempel Kareksela m.fl. 2015, Maanavilja m.fl. 2014, 2015). En 
osäkerhetsfaktor i en mer helhetsbetonad kompensation av ekosystemet i ett 
kärr är hur mer krävande arter återhämtar sig. I objekt med utrotningshotade 
eller sällsynta arter verkar kompensationen inte verkställas i sin helhet när det 
gäller de här arterna, åtminstone inte under de 20 år som följer på en 
restaurering (i relation till en referens i naturtillstånd). I fråga om effekterna på 
biodiversiteten är det oklart om en ofullständig återhämtning är typisk för vissa 
arter eller relativt slumpmässig mellan arter som är mer sällsynta och arter som 
saknas i objektet när restaureringen genomförs. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige antecknar för kännedom ovanstående som svar på 
fullmäktigemotionen om att minska växthusgasutsläppen genom restaurering av 
kärr och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
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Beslut: 

Beslutsförslaget godkändes. 
 

Bakgrundsmaterial: 
Fullmäktigemotion 
Flygbilder av Stormossen och Kasaberget 
Skogsfigurer på Stormossen 
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Mötestidtabell för stadsfullmäktige hösten 2025 och våren 2026 
  
STF 16.12.2024 § 64    
 
467/00.02.09/2024    

 
Mer information: 
förvaltningsdirektören Hanna Ormio, tfn 040 637 3683 
specialsakkunnig i förvaltning Pilvi Kalliomaa, tfn 050 411 0202 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Enligt 113 § i förvaltningsstadgan beslutar organen om tid och plats för sina 
sammanträden. Ett sammanträde hålls också när ordföranden anser det vara 
påkallat eller en majoritet av ledamöterna i organet gör en framställning till 
ordföranden om att ett sammanträde ska hållas för behandling av ett angivet 
ärende. Då fastställer ordföranden tiden för sammanträdet. Ordföranden kan av 
grundad anledning ställa in ett sammanträde. 
 
Stadsstyrelsen beslutade under sitt sammanträde 29.1.2024 § 122 om sin 
mötestidtabell och stadsfullmäktige beslutade om tidpunkten för sina möten 
12.2.2024 § 6. 
 
Den nuvarande mandatperioden upphör 31.5.2025. För att på förhand kunna 
planera beredningen av beslut och koordinera mötestidtabellen för övriga utskott 
så att den är förenlig med styrelsens och fullmäktiges tidtabell föreslår vi att 
fullmäktige fastställer en preliminär mötestidtabell för hösten 2025 och våren 
2026. 
 
Vi föreslår att stadsstyrelsen håller sina sammanträden med två eller tre veckors 
mellanrum med beaktande av stadsstyrelsens och stadsfullmäktiges ömsesidiga 
mötesrytm. I stadsstyrelsens mötestidtabell för hösten 2024 har vi nu också 
avsatt ett längre uppehåll mellan sammanträdena, mellan första och andra 
behandlingen av budgeten. 
 
År 2025 är höstlovet 13–17.10.2025 (vecka 42). 
 
År 2026 är skolornas sportlov 16–20.2.2026 (vecka 8), påsken 3–6.4.2026, Kristi 
himmelsfärdsdag 14.5.2025 och midsommarafton 19.6.2026. Vi har strävat efter 
att beakta dessa semestertider och helger i förslaget till tidtabell. 
 
Stadsstyrelsens sammanträden börjar i regel måndagar klockan 18.00 och 
stadsfullmäktiges måndagar klockan 19.00. 
 
I anslutning till den nya mandatperioden har staden börjat utarbeta en 
utbildningsplan för de förtroendevalda. I samband med mötestidtabellerna 
föreslår vi att fullmäktige antecknar den preliminära tidtabellen för de 
förtroendevaldas utbildningar för kännedom. 
 
Förslaget till mötestidtabell för stadsstyrelsen och stadsfullmäktige hösten 2025 
och våren 2026 samt den preliminära tidtabellen för de förtroendevaldas 
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utbildningar med anledning av den nya mandatperioden finns som bilaga. 
Stadsstyrelsen har godkänt sin egen preliminära mötestidtabell 9.12.2024 § 183. 
 

Stadsstyrelsen: 
 
Fullmäktige 
 
a) godkänner preliminärt tidpunkterna för sammanträdena enligt bilagan och  
 
b) antecknar för kännedom den preliminära tidtabellen för de förtroendevaldas 
ut-bildningar med anledning av den nya mandatperioden. 
 

Beslut: 
Beslutsförslaget godkändes. 
 

Bilagor: 
Mötestidtabeller hösten 2025 och våren 2026 
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Ärende som berör ikraftträdandet av förvaltningsstadgan som fullmäktige godkände 11.11.2024 
  
STF 16.12.2024 § 65    
 
554/00.01.01.00/2021    

 
Mer information: 
stadsdirektör Christoffer Masar, tfn 050 411 0163 
stadsjurist Lena Filipsson-Korento, tfn 050 354 0121 
fornamn.efternamn@grankulla.fi 
 
Behandling av ärendet enligt ordförandens muntliga redogörelse. 
 
Fullmäktige godkände under sitt sammanträde 11.11.2024 (§ 49) revideringen av 
förvaltningsstadgan på grund av den nya bygglagen med mera och samtidigt 
beslutade fullmäktige att förvaltningsstadgan träder i kraft när fullmäktiges 
beslut vunnit laga kraft (28.12.2024), med undantag av de ändringar som gäller 
organens sammansättning, vilka träder i kraft först i början av nästa 
mandatperiod 1.6.2025.  
 
I den reviderade förvaltningsstadgan är befogenheterna fastställda med stöd av 
bygglagen och lagen om områdesanvändning. I den nuvarande 
förvaltningsstadgan som är i kraft till 27.12.2024 är befogenheterna fastställda 
med stöd av markanvändnings- och bygglagen. 
 
Enligt övergångsbestämmelsen i 194 § i bygglagen slutförs behandlingen av 
ärenden som är anhängiga innan lagen träder i kraft enligt bestämmelserna i 
markanvändnings- och bygglagen. För att detta även ska beaktas när det gäller 
förvaltningsstadgan bör fullmäktige besluta att de ärenden som iakttar 
markanvändnings- och bygglagen och är anhängiga före 1.1.2025 behandlas 
enligt de bestämmelser i förvaltningsstadgan som gällde före 1.1.2025. 
 
Enligt 95.2 § i kommunallagen kan fullmäktige om ett ärende är brådskande 
besluta att ta upp ärendet till behandling trots att det inte har nämnts i kallelsen 
till sammanträdet. Om ovanstående inte beaktas i förvaltningsstadgan har 
stadens övriga myndighetsrepresentanter inte befogenheter att behandla 
ärenden som är anhängiga innan bygglagen träder i kraft till den del som 
befogenheten fastställs med stöd av förvaltningsstadgan. 
 

Ordförande: 
 
Fullmäktige beslutar att ta ärendet som berör ikraftträdandet av 
förvaltningsstadgan som godkänts 11.11.2024 till behandling. 
 
Fullmäktige beslutar att de ärenden som iakttar markanvändnings- och bygglagen 
och är anhängiga före 1.1.2025 behandlas enligt de bestämmelser i 
förvaltningsstadgan som gällde före 1.1.2025. Fullmäktige beslutar att detta 
beslut träder i kraft 1.1.2025. 
.......... 
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Det antecknades att ärendet, som hade beretts på förhand, i förväg hade sänts 
till stadsfullmäktige per e-post 13.12.2024. Förslaget projicerades på väggen i 
fullmäktigesalen på finska och på svenska. Ordföranden och stadsdirektören 
redogjorde för ärendet. 
 
När ordföranden frågade om ärendet beslutade stadsfullmäktige enhälligt att ta 
det extra, brådskande ärendet till behandling. Under diskussionen kom inga 
motförslag och således godkändes ordförandens beslutsförslag enhälligt. 
 

Beslut: 
Fullmäktige beslutade att ta ärendet som berör ikraftträdandet av 
förvaltningsstadgan som godkänts 11.11.2024 till behandling. 
 
Fullmäktige beslutade att de ärenden som iakttar markanvändnings- och 
bygglagen och är anhängiga före 1.1.2025 behandlas enligt de bestämmelser i 
förvaltningsstadgan som gällde före 1.1.2025. Fullmäktige beslutade att detta 
beslut träder i kraft 1.1.2025. 



 
GRANKULLA STAD 
Stadsfullmäktige 

PROTOKOLL 7/2024 30 
 

 

 

Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 57, § 60, § 61, § 62, § 63, § 64 
 
BESVÄRSFÖRBUD FÖR ETT BESLUT SOM GÄLLER BEREDNING ELLER VERKSTÄLLIGHET 
 
Ändring får inte sökas i detta beslut, eftersom beslutet endast gäller beredning. 
 
Bestämmelser som tillämpas: Kommunallagen (410/2015) 136 § 



 
GRANKULLA STAD 
Stadsfullmäktige 

PROTOKOLL 7/2024 31 
 

 

 

Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 58, § 59, § 65 
 
BESVÄRSANVISNING 
 
Kommunalbesvär över fullmäktigebeslut 
 
Kommunalbesvär får anföras av den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet (part), och kommunmedlemmar. Besvär får anföras på den grunden att 1) beslutet har 
tillkommit i felaktig ordning, 2) den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller 3) 
beslutet annars strider mot lag. Besvär kan inte anföras på den grunden att beslutet strider mot 
privaträttsliga bestämmelser. Ändringssökanden ska lägga fram besvärsgrunderna för besvärsmyndigheten 
innan besvärstiden går ut. 
 
Besvärsmyndighet 
Myndighet hos vilken besvär anförs och kontaktuppgifter: 
 
Helsingfors förvaltningsdomstol E-post:  helsinki.hao@oikeus.fi 
Registratorskontoret  Tfn:  029 56 42000 
Banbyggarvägen 5  Fax:  029 56 42079 
00520 HELSINGFORS  Registraturens öppettid: kl. 8.00–16.15 
 
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 
 
Tiden för kommunalbesvär och när den börjar 
Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av beslutet och lämnas in till 
besvärsmyndighetens registratorskontor senast under besvärstidens sista dag innan registratorskontoret 
stänger. 
 
En kommunmedlem anses ha fått del av ett beslut sju dagar efter det att protokollet fanns tillgängligt i det 
allmänna datanätet. En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet avsändes, om inte något 
annat visas, eller vid den tidpunkt som framgår av mottagningsbeviset eller som har antecknats i ett särskilt 
intyg om delfående av beslut. Ett ärende anses dock ha kommit till en myndighets kännedom den dag 
brevet anlände. Vid vanlig elektronisk delgivning anses parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter 
att meddelandet avsändes, om inte något annat visas. 
 
Dagen för delfåendet räknas inte med i besvärstiden. Om den sista dagen för att anföra besvär infaller på 
en helgdag, självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en helgfri lördag, får besvär 
anföras den första vardagen därefter. 
 
Kommunalbesvärens innehåll 
I besvären ska följande anges: 
1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 
2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas (yrkandena), 
3) grunderna för yrkandena, 
4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte avser ändringssökanden själv. 
 
I besvären ska dessutom ändringssökandens namn och kontaktuppgifter uppges. Om talan förs av 
ändringssökandens lagliga företrädare eller ombud, ska också dennes kontaktuppgifter uppges. Medan 
besvären är anhängiga ska förvaltningsdomstolen utan dröjsmål underrättas om ändringar i 
kontaktuppgifterna. 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Besvären ska också innehålla uppgift om postadress och eventuell annan adress (t.ex. e-postadress) till 
vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas (processadress). Om flera personer anför 
besvär tillsammans, kan det i besvären anges att en av dem är kontaktperson. Om ingen kontaktperson har 
angetts är den person som nämns först i besvärsskriften kontaktperson. 
 
Ombudet ska vid behov visa fullmakt (lag om rättegång i förvaltningsärenden 32 §). 
 
Bilagor till besvären 
Till besvären ska följande fogas: 
1) det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 
2) utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller annan utredning om när besvärstiden 

börjat löpa, 
3) de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina yrkanden, om dessa inte redan tidigare 

har lämnats till myndigheten. 
 
Rättegångsavgift 
Enligt lagen om domstolsavgifter (1455/2015) kan förvaltningsdomstolen ta ut en rättegångsavgift för 
behandlingen av ett ärende som gäller ändringssökande. Avgiften är 270 euro från och med 1.1.2022 
(förordning 1122/2021). 


